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	新加坡的故事：神的大手
郑璧卿牧师13 August 2023


新加坡建国的故事，是一群先贤先圣，按着创造主神放在人心中的良知，刻苦耐劳地建立一个公正的社会。

19世纪末第一批中国人从南方乘船远行到这里，其中是商人、有教师，更多是没有受过多少教育的劳苦大众，有在码头当苦力的、有出海捕鱼的、有的拉车、有当舞女的、有当三水婆（红头巾）等。他们为了求生，许多人把家留在‘唐山’，自己刻苦耐劳，省吃俭用，把挣到的血汗钱寄回家乡。是这支坚韧的劳动力把新加坡早期的养生之道——转口贸易建立起来。

神怜悯他们，把慈善放在几位富有商人心中，他们就起来建立同济医院、中华医院等给贫苦的人们免费看病拿药，使新加坡在贫困中仍有安慰。

神也祝福他们，赐他们儿女众多，一个家养十几个孩子的比比皆是。他们肩负两、三份工作，不是为了自己的享受，而是为了让孩子过年有一件新衣服；更重要的是有机会读书识字，因为他们知道：教育是家与国强盛的根基。

神成全他们的心意。一所所优秀的中小学校如华侨中学、南侨女中等，并令海外华侨引以为豪的第一所华文大学南洋大学也在富裕商人和劳苦大众的齐心捐献下成立了。贫穷子弟从此有机会获得高深的教育，这是何等大的恩惠！

在清苦的生活中我们的祖先仍坚守传统文化：清明节扫墓、端午节裹粽子、中秋节赏月、元宵节吃汤丸、新春拜年等，新加坡的下一代不但领受优秀的教育，还承继了丰富的文化遗产！同时，神兴起了一批大有才华的政治领袖，如李光耀先生、吴庆瑞博士、拉惹勒南先生等，为祂在新加坡建立一个清廉有效的政府。
更感恩的是，神为自己兴起一批大有恩赐的传道人。 1935年祂差遣布道家宋尚节牧师到新加坡来，许多有为的青年被神的道奋兴起来，如圣经长老会的发起人杜祥辉牧师和郭克昌牧师等。这些青年从年轻就将一生献给新加坡的神国建造。感谢主，祂的大手使新加坡经济繁荣，也使祂的教会茁壮成长。新加坡实在是神的眼中瞳人！

新加坡的故事，是创造主对世人心意的显明：「世人哪，耶和华已指示你何为善。他向你所要的是什么呢？只要你行公义，好怜悯，存谦卑的心，与你的神同行。」（弥迦书6:8）
圣徒啊，神向你所要的，就是在你的岗位上向基督尽忠，持守公义的道，为新加坡培育敬虔的后代。这样，在这弯曲悖谬世代中，神的恩福必继续如雨大降于新加坡!

The Story of Singapore: The Hand of God           
Singapore’s national building story was not a given transformation from an ugly duckling to a beautiful swan. It was the hard work of a group of forefathers who built a just society with the conscience that the Creator God had placed in the hearts of men. 

At the end of the 19th Century, this first batch of Chinese immigrants sailed far from China to here. Amongst them were businessmen, teachers and workers who had received little education. Some workers laboured at the pier as coolies or samsui women, while others set out to sea to fish or worked as rickshaw pullers. Many left their families in Tangshan (China) and worked hard to earn a living, scrimping and saving to send their hard-earned money back to their hometown. This formed a resilient workforce that provided early Singapore with a way of survival – a harbour for entrepot trade. 

God had mercy on them and placed charity into the hearts of a few wealthy businessmen. These businessmen built the Thong Chai Medical Institution, Singapore Chung Hwa Medical Institution, etc., to provide their poor kinsmen with free medical treatment. This brought comfort and hope to many in the tough days of Singapore. 

God also blessed them with many offspring; families with more than ten children were a common sight. Selfless love saw them taking on 2 to 3 jobs; this money was not for their enjoyment but for their children to have a new shirt each year, some meat to eat on festive days and, more importantly, the opportunity to learn how to read and write. They knew that education was the foundation of a strong home and, therefore, a strong nation.

God answered their heart's desires, and excellent education institutions such as Chinese High School and Nanyang Girls’ High School were established. When the first overseas Chinese university – the Nanyang University, was established, it was the pride of the Chinese migrant community. The university was established with the money raised from the united efforts of wealthy businessmen and the labour masses. From then onwards, even the poor could have an opportunity for higher education!

The next generation benefited from an excellent education and inherited a rich Chinese cultural heritage. Our forefathers held on to the Chinese traditions despite impoverishment, such as paying respects to ancestors during Qing Ming, wrapping dumplings during the Duan Wu Festival, enjoying the moon during the Mid-Autumn Festival, having glutinous rice flour dumplings during the Winter Solstice Festival, Chinese New Year reunion dinner etc. 

What is more amazing was that God raised a group of greatly talented political leaders, such as Mr. Lee Kuan Yew, Dr Goh Keng Swee, and Mr. Rajaratnam, to build an incorruptible and efficient government for Him. At the same time, He also raised a pool of greatly gifted servants to expand His Kingdom in Singapore. In 1935, God sent evangelist Reverend John Sung to Singapore, and as a result, many youths were revived by the word of God and dedicated their whole lives to building up churches for Christ. Among them were the founding members of the Bible Presbyterian Church in Singapore – Reverend Timothy Tow and Reverend Quek Kiok Chiang. Thank God His mighty hand has prospered both the economy and the Kingdom’s business in Singapore. 

The Singapore Story is the manifestation of our Creator’s will to mankind: “He has shown you, O man, what is good. And what does the Lord require of you? To act justly and to love mercy and to walk humbly with your God.” (Micah 6:8)

O children of God, the Lord requires you to hold up the Word of God in your position faithfully. Continue steering Singapore on the path of righteousness, that this land may be filled with people of God and intercessions for this nation may increase. May divine blessing continue to shower Singapore! 

